
 

    

  

Motie verkabelen of verplaatsen van hoogspanningslijnen  

Gemeenteraad Utrechtse Heuvelrug, in vergadering bijeen op 9 februari 2023 gehoord de 

beraadslagingen, overwegende dat:  

• In 2018 reeds door het Rijk in samenspraak met gemeenten, provincies en netbeheerders 

beleid is ontwikkeld ten aanzien van wonen in de nabijheid van bestaande 

hoogspanningslijnen ( https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stb-2018-359.html ). 

• Het beleid heeft tot doel omwonenden te ontlasten van bestaande 

hoogspanningsverbindingen. Gemeenten en provincies kunnen hoogspanningslijnen die door 

bewoond gebied lopen onder de grond laten brengen (verkabelen) of laten verplaatsen. 

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/ruimtelijke-ordening-en-

gebiedsontwikkeling/wonen-bij-hoogspanningslijnen 

• gemeenten kunnen de netbeheerder vragen een haalbaarheidsonderzoek te doen. Zo 

worden de ruimtelijke en technische mogelijkheden voor verkabeling of verplaatsing 

duidelijk. 

• in 2018 de Minister van Economische zaken en Klimaat een besluit heeft gepubliceerd waarin 

delen van hoogspanningsnetten die voor verkabeling in aanmerking komen zijn opgenomen.  

• de gemeente Utrechtse Heuvelrug met twee tracés vertegenwoordigd is op deze lijst. 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2018-59037.html 

• er naast de verkabeling ook de goedkopere optie bestaat om bestaande tracés te verleggen 

middels verkaveling van grond.  

• er door de verkabeling en / of verkaveling tevens ruimte ontstaat in de dorpskernen om 

extra woningbouw te ontwikkelen met de daarbij samenhangende extra inkomsten. 

• gemeenten en provincies een deel betalen van de kosten voor verkabeling of verplaatsing 

van hoogspanningslijnen. Hoeveel zij van deze kosten betalen, hangt af van het aantal 

inwoners van de gemeente: 20% voor gemeenten met meer dan 30.000 inwoners. 

• de gemeente Veenendaal in 2019 met succes een aanvullende financiële voorziening heeft 

gevraagd en gekregen van de provincie Utrecht ten behoeve van alle Utrechtse gemeenten.  

• dat de gemeente Utrechtse Heuvelrug om haar moverende redenen destijds geen gebruik 

heeft gemaakt van deze regeling. 

• deze aanvullende subsidie de gemeente Veenendaal in staat heeft gesteld om in 2025 alle 

bestaande hoogspanningslijnen te verkabelen.  

• het resultaat van het co-creatieproces Doe Maarn Mee aanleiding geeft om de problematiek 

van de hoogspanningslijnen aan te pakken en op te lossen. 

• afgezien van het co-creatieproces in Maarn ook de ruimtelijke ordening in Driebergen en 

Overberg en de netcongestie in de gemeente Utrechtse Heuvelrug gebaat is met de 

verkabeling en / of verplaatsen van hoogspanningslijnen. 

• de geprognotiseerde opbrengst van € 24 miljard voor de voorgenomen verkoop van de 

Duitse tak van Tennet een extra bijdrage van de Rijksoverheid billijkt voor problemen van het 

hoogspanningsnet met de ruimtelijke ordening en netcongestie in gemeenten.  
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• de Rijksoverheid gemeenten adviseert om vanwege de mogelijke gevaren van 

hoogspanningslijnen voor de volksgezondheid geen nieuwe woningen te bouwen in de buurt 

van hoogspanningslijnen. Dit heet voorzorgbeleid.  

Spreken uit dat:  

• Het van belang is om omwonenden in de Utrechtse Heuvelrug te ontlasten van zoveel mogelijk 

bestaande hoogspanningsverbindingen.  

Verzoeken het college om:  

• een haalbaarheidsonderzoek in 2023 te doen naar  ‘verkaveling(verleggen) én/of verkabeling’  

van hoogspanningslijnen in de gemeente Utrechtse Heuvelrug en daarbij gebruik te maken van 

de expertise van de netbeheerder. 

• te onderzoeken of er een aanvullende bijdrage van de Provincie Utrecht gevraagd kan worden, 

• en tevens middels haar contacten bij het VNG te onderzoeken of er voor gemeenten in de nabije 

toekomst nog gerekend kan worden op een extra landelijke bijdrage.  

en gaan over tot de orde van de dag. 
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